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1
 Handikappföreningarnas Samarbetsorgan 

2
 Delaktighet Handlingskraft Rörelsefrihet – Stockholm  



SID 2 (4) 

 

 
§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, tid för justering 

Dagordningen godkändes. Till justerare utsågs ordförande Kerstin 

Järneberg och ledamoten Lars Jonsson. Justering sker torsdag 2 februari. 

 
§ 2 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde  

Protokollet från rådets sammanträde den 9 januari 2012 anmäldes. 

 
§ 3 Dagens gäst:  Marie Melander om arbetet med delaktighet   

Marie Melander, biträdande enhetschef vid Farsta gruppbostäder, berättade 

om hur man arbetar för att göra hyresgästerna så delaktiga som möjligt i 

den vård och omsorg de får i sitt boende. Särskilt vid en av bostäderna har 

hyresgästerna grava funktionsnedsättningar, vilket innebär att personalen 

inte kan fråga hur de vill ha det i vardagen. Istället utgår man från egna och 

annan personals iakttagelser och även från information från anhöriga. 

 

Personalen upprättar individuella samarbetsplaner som innehåller all 

information som behövs – hur man vill bli hjälpt i duschen, vilken daglig 

sysselsättning man deltar i, vilken mat man tycker om och så vidare. 

Genom iakttagelser försöker personalen till exempel bedöma om det är ett 

visst recept på en viss maträtt som uppskattas mer än andra, och då skrivs 

just det receptet in i samarbetsplanen.  

 

Andra exempel på delaktighet och eget inflytande kan vara att man själv 

sätter igång tvättmaskinen när man har fått hjälp av personalen att fylla den 

med tvätt, att man deltar i matlagning eller bakning genom att lukta och 

smaka, att man med en nickning eller ett ögonkast väljer vilken skjorta 

man vill ta på sig på morgonen eller att man får lära sig att själv, genom att 

luta huvudet mot en platta på axeln, köra sin rullstol längs en slinga i 

golvet så att man på det sättet själv kan bestämma var man vill vara, istället 

för att vara hänvisad till att personalen kör en dit personalen tror att man 

vill befinna sig. Ambitionen är att alla ska få vara så delaktiga som möjligt 

utifrån sina unika förutsättningar, och på det sättet utveckla sin livskvalitet. 

 

Gruppbostäderna arbetar inom projektet Verksamhet och hälsa, som man 

snarare betraktar som ett arbetssätt. De mål som nämnden fastställer i 

verksamhetsplanen bryts av personalen ner på individnivå. Bland annat 

satsar man på att förbättra kvaliteten på kvällarna, sedan kvällen har 

identifierats som ett utvecklingsområde. Med hjälp att ett skattningsschema 

kommer man till exempel fram till att en hyresgäst uppskattar att få lägga 

sig lite senare på kvällen. 

 

Rådet tackade Marie Melander för en mycket intressant och inspirerande 

redogörelse. 

 
§ 4 Ärenden till nämndsammanträdet den 9 februari 2012 

Ärende nr 1: Årsredovisning och bokslut för 2011 
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Rådet nämnde Aktivitetshuset Tuben och frågade om det finns planer för 

fler verksamheter för personer med funktionsnedsättning än den dagliga 

verksamheten i köket, detta med tanke på alla de verksamheter som 

anordnas för pensionärer. Avdelningschef Per-Ove Mattsson svarade att det 

inte finns några planer på fler aktiviteter. 

 

Rådet påtalade också att det på flera ställen i årsredovisningen felaktigt står 

personer med funktionshinder istället för funktionsnedsättning. 

 

Ärende nr 3: Svar på medborgarförslag om hundrastgård på bollplan och 

belysning på parkväg i Svedmyra 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 5: Svar på skrivelse från (s), (mp) och (v) om Aktivitetshuset 

Tuben 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 6: Svar på skrivelse från (s) och (v) om skötsel av Farsta torg 

Rådet tyckte att det är bra att förvaltningen i tjänsteutlåtandet tar upp det 

problem som vippskyltar och andra lösa skyltar utgör. 

 

Ärende nr 14: Förstärkt tillsyn av insatser i Farsta för personer med 

psykisk funktionsnedsättning 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 15: Trafikkontorets svar på medborgarförslag om ökad 

trafiksäkerhet vid Ågesta Broväg i Farsta 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 16: Rapportering till Socialstyrelsen av ej verkställda beslut 

enligt socialtjänstlagen – kvartal 4 2011 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 17: Rapportering till Socialstyrelsen av ej verkställda beslut enligt 

lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade – kvartal 4 2011 

Rådet hade inga synpunkter. 

 
§ 5 Information från förvaltningen och avdelningen för vuxna 

Rådet gick igenom balanslistan över ännu obesvarade frågor samt önske-

mål om studiebesök och liknande. Per-Ove Mattsson berättade att två 

ungdomar med funktionsnedsättning kunde erbjudas sommarjobb 2011. 

Per-Ove påminde om att det är ungdomarna själva som söker sommarjobb 

och att det därför är viktigt att information om sommarjobben sprids så 

brett som möjligt.  
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Den arbetsgrupp som ska granska tillgängligheten vid Tuben samlas tisdag 

14 februari kl 15.00. Rådet bestämde att Agneta Hagström ingår som 

ordinarie i gruppen och att Ove Martinsson blir reserv istället för Agneta. 

 

Sekreteraren framförde att pensionärsrådet gärna deltar vid det möte som 

rådet planerar med fastighetsägaren Atrium Ljungberg. De båda rådens 

ordföranden kontaktar varandra för att diskutera de närmare detaljerna, och 

därefter tar förvaltningen kontakt med Atrium om lämpliga datum. 

 

En uppdaterad balanslista bifogas detta protokoll (bilaga 1). 

 

Rådet efterlyste den bilaga till nämndens verksamhetsplan som redovisar 

de 21 aktiviteter som nämnden har beslutat om för att uppfylla målen i 

stadens program för delaktighet för personer med funktionsnedsättning. 

(Den tryckta verksamhetsplan som nämnden och råden har fått innehåller 

inga bilagor.) Per-Ove Mattsson hade med sig bilagan, och det bestämdes 

att den bifogas detta protokoll (bilaga 2) och därefter tas med av rådets 

ledamöter till varje sammanträde, som underlag för fortsatta diskussioner 

kring aktiviteterna. 

 
§ 6 Övriga frågor  

Rådet har mottagit ett brev från Sven Arnehed, ombudsman vid 

Neurologiskt Handikappades Riksförbund Stockholms län, med kritik mot 

socialförvaltningens förslag att socialnämnden inte ska förlänga avtalet 

med BOSSE – Råd, Stöd & Kunskapscenter. (Brevet har även 

undertecknats av flera andra förbund.) Rådet konstaterade att detta är en 

sak för socialnämnden som man inte kan påverka. 

 

Inget nytt fanns att diskutera när det gäller tillgängligheten i Farsta 

Centrum. 

 
§ 7 Nästa sammanträde 

Rådets nästa sammanträde hålls måndag 5 mars 2012 kl 15.00-16.30, med 

förmöte kl 14.15. 

 
§ 8 Avslutning 

Ordföranden avslutade mötet. 

 


